
Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole mandag den 6.12.21 klokken 18.00-22.00 
Mødet afholdes i et stort lokale. Vi mødes ved kontoret. 
Da det er sidste møde inden jul, begynder vi klokken 18.00 og spiser en julefro-
kost fra 19.30 til 22.00.  
To 13.1. 
Vinterferie i februar 
On 23.2. 
Ma 28.3. 
Påske i april 
Ma 2.5. 
To 16.6.  
Afbud: Brian  

Dagsorden Referat 
1. 

Kristendomsundervisning og samarbejde med kirken 
(18.00-18.20)  
Skolebestyrelsen har inden for det seneste års tid flere gange 
drøftet mulighederne for elevernes fritagelse for kristen-
domsundervisningen og skolens samarbejde med kirken. Det 
har både været sat på dagsordenen og drøftet under evt. På 
den baggrund er det nu besluttet, at skolebestyrelsen skal 
drøfte og beslutte i hvilken udstrækning,  
 

1.) der er behov for at lave principper for skolens hånd-
tering af lovgivningens bestemmelser om elevers fri-
tagelse for kristendomsundervisning 

2.) der er behov for at lave principper for skolens samar-
bejde med kirken.  

 
a) Oplæg jf. ovenstående v/Kristian Mikkelsen 
b) Drøftelse af problemstillingen 
c) Beslutning om, hvorvidt der er behov for at lave 

principper for hhv. 1.) og 2.) 
 

a) 
Kristian refererer til de tidligere drøftelser, 
der har været på skolebestyrelsesmøder, og 
at der nu er et ønske om, at der træffes en 
beslutning om, i hvilken udstrækning der 
evt. skal laves principper. 
 
b) 
Drøftelse af opmærksomhed på indholdet i 
kristendomsundervisningen 
Drøftelse af hvad der ligger i læseplanen 
fra kr.domsundervisningen: 
https://emu.dk/grundskole/kristendoms-
kundskab/faghaefte-faelles-maal-laese-
plan-og-vejledning?b=t5-t10 
 
Opmærksomhed på hvad der foregår i un-
dervisningen. Drøftelse af at det ikke er 
skolebestyrelsen som skal føre tilsyn med 
det enkelte fags undervisning indhold. Un-
derviserne bruger mange forskellige mate-
rialer og ikke kun ét forlag. 
 
Drøftelse af om det kan/skal tydeliggøres 
at man kan blive fritaget fra kristendoms-
undervisningen.  Kan det ligge på hjemme-
siden, skal der sendes et brev ud eller ? 
 
Drøftelse af at der i Silkeborg Kommune 
er aftalt med provstiet, at der kan placeres 
konfirmationsforberedelse i undervisnings-
tiden. 
 
Drøftelse af om man skal have en opmærk-
somhed på, at der kan være et samfund i 
udvikling, som måske kan fordre, at man 
skal tænke anderledes om konfirmations-
undervisningen på sigt. 



 
Drøftelse af om der føres tilsyn med, at der 
ikke forkyndes i kristendomsundervisnin-
gen. 
 
Skolen arbejder henimod, at sandheden 
ikke findes entydigt – at skolen forsøger at 
gøre børnene bekendte med, at verden er 
flertydig, så vi får udvidet børnenes per-
spektiv, så de selv kan tage stilling på sigt. 
Det er skolens intention, at præsenterer 
børn bredt for forskellige holdninger. 
 
På landsplan er der fritaget 0,5% fra kri-
stendomsundervisning. 
 
Drøftelse af minikonfirmand i skoletiden 
og bøn i kirken ved juleafslutning. Er der 
en forventningsafstemning med kirken i 
forhold til forløb i skoletiden og forkyn-
delse? 
 
Der er ikke længere minikonfirmand for-
løb i skoletiden. Det samarbejde der pt er, 
handler om kirken som institution og kul-
turformidler. 
 
Forslag at man kan linke til fritagelse på 
skolens hjemmeside under Fravær og frita-
gelse 
 
c) 
Det blev besluttet, at der ikke skal laves 
principper for 1 og 2. 
 
Der er et ønske om, at programmet for de 4 
gange i kirken på 3.årgang præsenteres på 
et skolebestyrelsesmøde 
 

2. 

Orientering om gældende corona-forhold 
(18.20-18.30) 
 

a) Skolens ledelse orienterer om seneste instrukser 
b) Spørgsmål og drøftelse 

  

a) 
Der er ikke nyt. Det håndteres efter gæl-
dende retningslinjer 

 

3. 

Forretningsorden for skolebestyrelsen 
(18.30-18.50) (bilag følger senere på ugen) 
 

Udsættes 
Men har man spørgsmål, så opfordres man 
til at sende dem til Pia 



Jf. beslutningerne på august-mødet punkt 3.c fremlægger for-
mandsskabet et revideret forslag til forretningsorden 
 

a) Fremlæggelse af forslag v/Morten og Pia 
 

b) Drøftelse af det fremlagte 
 

c) Beslutning om endelig udgave udarbejdes 
4. 

Skolebestyrelsens informationsindsats  
(18.50-19.05)  

a) Fremlæggelse af resultatet af fokusgruppeinterview på 
mellemtrinnet 

b) Drøftelse og spørgsmål 
 

 

a) 
Forældrene i skolebestyrelsen har haft et 
ønske om at finde ud af, om de repræsente-
rede den brede forældregruppe 
På forældremøderne på mellemtrinnet blev 
der valgt en repræsentant fra hver klasse, 
som deltog i fokusgruppeinterview. 

Forældrene kom med lidt forskelligt afsæt 
– nogle havde input fra forældregruppen 
andre kom med deres egen mening 

En del af forældrene kom med en opmærk-
somhed i forhold til den store forandring i 
kommunikationen mellem indskoling og 
mellemtrin og manglende stringens i fx 
hvor man finder lektier 

Der blev på baggrund af interview og drøf-
telser udvalgt to centrale punkter: 
Aula og kommunikation samt skærmpoli-
tik og sociale medier 

Forældrene har efterfølgende tilkendegi-
vet, at det var en god proces. Der blev 
blandt andet tilkendegivet et ønske om at 
have en kontaktperson i forældrerådet i 
hver klasse til skolebestyrelsen.  

Opmærksomhed på at der skal en tilbage-
melding til den forældregruppe, der har 
været med. 

Det er blevet oplevet som en god proces 
både af interviewer og af deltagere. 

Næste skridt bliver at finde ud af, hvordan 
det konkrete output kan tages op i skolebe-
styrelsen 

 
5. 

Økonomi-kort status 
(19.05-19.10) 
Dette punkt er en orientering om status på økonomien  

a) 
Der er lavet en række investeringer 
Der er indkøbt møbler til forskellige steder 
på skolen 
Der er indkøbt nye pc’er til den løbende 



 
a) Kristian fremlægger status på regnskabet til 

dags dato.  
b) Spørgsmål og drøftelse 

  

udskiftning. 
Der er også sket en forøgelse af personale 
både i fritidsdel og undervisningsdel. 

Det forventes fortsat, at der kan afdrages 1 
million på gælden. 

b) 
Intet 

 
6. 

Orientering  
(19.10-19.20) 
 

a) Formand  
b) Skoleledelsen (opsigelser og ansættelser) 
c) Andre medlemmer 

 

 
a) 
Der skal i begyndelsen af 2022 findes en 
ny formand til skolebestyrelsen. 
 
b) 
Der blev ansat en medarbejder pr 01.11 
som ønsker at stoppe pr. 31.12. Der er der-
for ansat en ny medarbejder pr 01.01. 
 
Det er besluttet, at ledelsen på Sejs Skole 
skal udvides pr 01.08.22. 
 
c) 
Intet 
 

7. 

Punkter til kommende møder  
(19.20-19.25) 

 Principper fortsat 

Revidering af punkterne 3.1.12 til 3.1.17 

 Skolemad  
 Drøftelse af differentierede mødetider for eleverne 

 

Jf. punkt 1 vedr. forløb på 3.årgang i sam-
arbejde med kirken på et kommende møde 
 
Jf. punkt 3 er punktet om forretningsorden 
udsat og skal på ny dagsorden til kom-
mende møde i januar 
 
Jf. punkt 4 om skolebestyrelsens informati-
onsindsats 

8.  
Evt.  
(19.25-19.30) 

 
Intet 

 


